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     Opäť sa blíži koniec roka a tak ako je už tradíciou v našej mestskej 
časti je spájaný s dňom, kedy si pripomíname vzácne životné jubileá 
našich priateľov, susedov i známych. Pri tejto milej slávnosti mi vždy 
príde na um, ako ten čas letí a nechce sa mi veriť, že už zase je jeseň a 
blížia sa najkrajšie sviatky roka Vianoce.

  Rok je dlhá doba a v živote človeka sa udejú 
významné udalosti, pekné i tie menej príjemné, 
radostné i smutné, také, aký je aj sám život. Ako 
Vaša poslankyňa  vnímam tieto problémy aj z 
poh ľadu občana, k torý dosta l mandát 
zastupovať Vás na správe vecí verejných. 
Program, ktorý sme si ako poslanci na začiatku 
roka vytýčili sme sa snažili prezentovať v 
komisiách mestského zastupiteľstva a tak získať 
podporu pri rozpočte na realizáciu našich 

zámerov. Sami môžete vnímať, že napriek ekonomicky zložitej dobe sa 
nám podarilo väčšinu zámerov zrealizovať. 
 V tejto súvislosti mi dovoľte povedať pár myšlienok. Často na 
zasadnutiach občianskych rád a komisií či v médiách  poslanci 
rekapitulujú svoju činnosť a ja som prekvapená, koľko je medzi nimi 
cestárov, stavbárov, elektrikárov, záhradníkov a podobných profesií,  
koľko peňazí dávajú na opravy majetku mesta, na športové i kultúrne 
podujatia (ospravedlňujem sa tým, ktorí venujú i svoje súkromné 
peniaze). A mňa sa často občania pýtajú, kam idú teda ich poplatky a 
dane. Ako tieto dve myšlienky spolu súvisia?
 Na prvý pohľad asi nie, ale veruže súvisia. Zámery a potreby 
občanov poslanci prenášajú do plánu aktivít cez výbory mestských častí 
a tak sa potom dostávajú do rozpočtu mesta, ktorého podiel sa tvorí aj z 
výberu daní a poplatkov od Vás obyvateľov mesta.(Každý volebný 
obvod má v rozpočte pridelenú sumu na drobné investície a kultúrne 
podujatia vo výške schválenej všetkými poslancami Mestského 
zastupiteľstva). Teda, Vaše dane sa Vám občanom spätne vracajú aj 
cez dotácie pre činnosť v našej mestskej časti. Samozrejme nie je to v 
plnej výške, lebo v meste treba aj svietiť, udržovať zeleň, čistotu ciest a 
chodníkov a mnoho, mnoho iných vecí. 
 No a kto vykoná schválené činnosti a zámery? Určite 
poslankyne a poslanci nebudú murovať, sadiť kvety, rekonštruovať či 
odstraňovať závady (ako to často a radi niektorí z nich zdôrazňujú),  ale 
sú to zamestnanci úradu, či pracovníci firiem, ktoré má mesto 
zazmluvnené na výkon tej ktorej činnosti, sú to aj ďalší aktívni občania 
(napr. súkromní podnikatelia),  ktorí chcú participovať na  verejnom 
živote vo svojej mestskej časti. Takže tak to je. My poslanci sme tí, ktorí  
podporujeme prenos potrieb a  zodpovednosti k tým, ktorí sú najviac 
ovplyvňovaní verejnou politikou-občania.     

pokračovanie na str.2

Milí obyvatelia Podlavíc a Skubína           
Doc. RNDr. Katarína Čižmárová, CSc.

 Vážení spoluobčania,
úvodný článok  v dnešnom čísle Spravodaja 
napísala naša poslankyňa a viceprimátorka  
D o c . K a t a r í n a Č i žm á r o v á . D o t k l a s a 
vysokoaktuálnej témy nás všetkých – dane 
a poplatky a čo za ne? Myslím si, že veľmi pekne 
vysvetlila túto problematiku. My, všetci občania, 
musíme aktívnejšie spolupracovať s orgánmi 
nášho mesta a nestačí len žiadať a niečo si 
nárokovať.Blíži sa koniec roka a mnohí budeme 
bilancovať. 

Tak to bude aj v našej OR. No užteraz by som chcel poďakovať všetkým 
aktívnym členom OR Podlavice-Skubín, ako aj ostatným spolupracovníkom 
a priateľom za podporu a pomoc pri organizovaní našich akcií, pretože bez 
aktívneho prístupu by naša činnosť bola neefektívna. A posledné slová 
vďaky patria nášmu administrátorovi, zapisovateľovi a fotografovi Ľubkovi 
Lehoťanovi, ktorého posledná aktivita je zviditeľnenie našej OR na 
Facebooku! Adresa je: www.facebook.com/or.podlaviceskubin  Vedeli ste 
to? Vrelo Vám odporúčam navštíviť túto stránku.

Ing. Jozef Kreutz  predseda OR

   Milí Podlavičania a Skubínčania 
  Takmer pravidelne sa stretávame v tomto jesennom čase aj pri takejto 
forme kontaktu – teda prostredníctvom nášho Spravodaja. Slušnosť káže 

poinformovať vás o tom, čo sme ako poslanci urobili 
za predchádzajúce obdobie v našom volebnom 
obvode. Rada by som povedala, že máme 
zrekonštruované všetky plochy pod odpadovými 
nádobami, teda po našom – pod kuka-nádobami, ale 
bohužiaľ nie je to pravda. Rovnako rada by som 
povedala, že je  konečne dokončené zábradlie  pri 
schodoch Pod Dúbravou a postavený oporný múr na 
Mlynskej – ale ani to nie je pravda.  Čoraz častejšie 
cítiť, že mesto bojuje s poloprázdnym mešcom a to 
sa odráža aj  pri malých investičných akciách. Ale 
zopár vecí sa predsa len urobilo.  Opravila sa cesta 

Nad Dúbravou – tí, čo sa stretávame na podujatiach v Malej Kyncľovej to 
oceníme, pretože táto cesta bola skutočne v dezolátnom stave. V čase, 
kedy budete čítať tieto riadky by už malo byť dokončené aj odvodnenie 
plochy pred Poštou v Podlaviciach. Musím sa priznať, že  mi veľmi 
záležalo na tom, aby to bolo hotové do zimy, pretože zamrznutá voda 
a ľad boli hroziacim nebezpečenstvom nielen pre skôr narodených 
obyvateľov, ale aj pre tých ostatných, ktorí služby pošty využívajú. 
Niekoľko krát som spomínala  budovanie oploteného venčoviska pre psy, 
ktoré by  slúžilo  jednak „psíčkarom“, ale  istým spôsobom by  chránilo aj 
ostatných obyvateľov. Momentálne je na svete projekt venčoviska a na jar 
sa začne aj so samotnou realizáciou. Na svete je aj chodník vo 
vnútrobloku Limbová, Lipová, Gaštanová ulica a –priznám sa- veľmi ma 
teší, že sa mi podarilo trošku skultúrniť tento vnútroblok aj novým 
Outdoorovým ihriskom – teda jednoducho povedané – ihriskom, ktoré 
slúži všetkým vekovým kategóriám obyvateľov a je k dispozícii pod holým 
nebom takmer po celý rok. Chýbalo mi totiž práve niečo také, kde by sa 
mohli realizovať s výnimkou maličkých detičiek naozaj všetci.  
V spolupráci s niektorými sponzormi mám v pláne zrekonštruovať aj 
detské ihrisko v tejto časti. 
     Možno som na niektorú zrealizovanú investičnú akciu v tejto chvíli 
zabudla, ale nie je podstatné  chváliť sa, podstatné je, že to, čo sa 
podarilo, nám slúži a aspoň trošku zlepšuje bežný život.
      Nuž a čo mám v pláne v roku 2014?  Určite  dostať aspoň do fázy 
projektu oporný múr na Mlynskej ulici. Zosúva sa a reálne hrozí 
nebezpečenstvo padania skál pre peších, cyklistov, aj motorizovaných 
obyvateľov. Bude to veľa peňazí, ale  určite sa pokúsim začať s touto 
investíciou. Rovnako náročná, ale rovnako potrebná je aj totálna  
rekonštrukcia oporného zábradlia popri Tajovke na Pestovateľskej ulici. 
Náročná aj preto, že si vyžaduje spoluprácu a finančnú  dotáciu viacerých 
štátnych úradov. O tom, či sa mi to podarí – sa budete môcť, milí 
spoluobčania, presvedčiť na vlastné oči v nasledujúcich mesiacoch. 
     Viac slov hádam v tejto chvíli ani nie je potrebných, pretože sa 
stretávame a veci riešime „za pochodu“.
 Úprimne vám ďakujem za pomoc, za tipy, za priazeň a rovnako úprimne 
želám veľa zdravia .
 
                                                                   Ľubica Laššáková - poslankyňa              
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Milé prekvapenie

           RNDr.  Ján Dlhoš,  riaditeľ Gymnázia  
Andreja Sládkovič a v Banskej Bystrici, ktorý 
už dávno nebýva v Podlaviciach,  nás milo 
prekvapil. Keď sme išli na cintorín, boli sme 
prekvapení,  že sú tam  urobené schodíky ku 
hrobom.   Schodíky urobil  nielen k hrobu 
svojich rodičov, ale aj k hrobom ostatných, 
ktorí sú pochovaní  v  tejto  okrajovej časti  
cintorína.  

                 Helena Beňová

 Ďalšia tradičná CIBUĽAČKA

  V piatok 20. septembra 2013 sa uskutočnila v 
kultúrnom dome v Podlaviciach ďalšia tradičná 
CIBUĽAČKA. 
  Pre prítomných bolo pripravené bohaté 
občerstvenie súčasťou ktorého bola cibuľa, no a 
s cibuľou sa niesla celá zábava a súťaže v 
jedení a krájaní tejto pochutiny. 

      
Základná škola v Podlaviciach už niekoľko rokov 
nie je len pre deti. Od roku 2008 počítačovú 
učebňu aktívne využívajú pravidelne každý 
utorok členovia krúžku informačných technológií 
pod vedením svojho lektora Ing.Ľubomíra 
Lehoťana. Za päť rokov činnosti sa naučili 
používať potrebné programy a využívať internet.  
Od septembra pribudli ďalší členovia a tak sa 
krúžok rozrástol na 17 aktívnych členov.

Aktivity klubu DÚBRAVA

Spravodaj
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Pocit  občanov, že sú vnímaní a že sú riešené ich problémy  zvyšuje ich dôveru k  nám 
poslancom i samospráve ako takej. Okrem občanov  sú súčasťou komunity  aj rôzne 
organizácie a občianske združenia, i súkromní podnikatelia, ktorí sa môžu podieľať na 
rozvoji mesta a zabezpečovaní kvality  života a spoločne sa tak všetci podieľať na 
rozhodovaní i navrhovaní vlastných riešení.  V novom roku bude v  rozpočte mesta 
vyčlenená čiastka, o ktorej použití budú môcť rozhodovať všetci obyvatelia mesta. Takto 
sa aj naše mesto posunie v kvalite spolurozhodovania obyvateľov o veciach verejných.
A ešte pár slov  na záver. Blíži sa zima a s ňou opäť príde sneh a problémy  s jeho 
likvidáciou. A ako je to vlastne s povinnosťami obyvateľov?
 
Dovolím si citovať Zákon č. 369/1990 Zb. O obecnom zriadení:

Obyvateľ obce sa podieľa na rozvoji a zveľaďovaní obce a poskytuje pomoc orgánom 
obce. V súvislosti s tým je povinní:

a) ochraňovať majetok obce a podieľať sa na nákladoch obce, vykonávať menšie 
obecné služby organizované obcou, ktoré sú určené na zlepšenie života, 
životného prostredia, ekonomických podmienok a sociálnych podmienok 
obyvateľov obce a sú vykonávané v záujme obce, 
b) podieľať sa na ochrane a na zveľaďovaní životného prostredia v obci, 
c) napomáhať udržiavať poriadok v obci, 
d) poskytovať podľa svojich schopností a možností osobnú pomoc pri likvidácii a 
na odstraňovaní následkov živelnej pohromy alebo havárie v obci.

Všetkým, ktorí pomáhate a nie je Vám to jedno, úprimne a zo srdca ďakujem, lebo bez 

Jubilanti  Podlavíc a Skubína

Milí obyvatelia Podlavíc a Skubína           

  Občianska rada v spolupráci s denným centrom DÚBRAVA pravidelne ku 
koncu roku  organizuje stretnutie s jubilujúcimi občanmi Podlavíc a 
Skubína, aby sa spoločne zabavili a popriali si do ďalších rokov života 
hlavne pevné zdravie. Nie je tomu inak ani tento rok. Stretnutie sa 
uskutoční v piatok 15.novembra v jedálni ZŠ Podlavice.      
  Okruhlé jubileum si tento rok pripomenie 101 občanov, ktorým zástupcovia 
OR a mesta Banská Bystrica odovzdajú upomienkové predmety a Pamätný 
list OR. Pre prítomných jubilantov je pripravený kultúrny program, 
občerstvenie  a nebude chýbať ani hudba.

   Naša Elenka
    Osobitnú pozornosť a našu úprimnú gratuláciu si oprávnene 
zaslúži jubilantka Elenka Šupolová, ktorá bola hlavná iniciátorka 
založenia klubu Dúbrava. Je obdivuhodnou organizátorkou a bez nej 
si žiadne podujatie v  Podlaviciach nevieme predstaviť.  Aj keď  je tiež 
na dôchodku, stále je v  práci aktívna. Je tiež aktívna členka 
Občianskej rady  a jej hlavná finančníčka. K jej jubileu zdravie, 
šťastie prajeme, zostaň Elenka taká ako si, my ťa potrebujeme,

členovia klubu Dúbrava

  Členovia denného centra 
Dúbrava sa pravidelne každú 
stredu stretávajú v priestoroch 
ZŠ Podlavice. Toto je ich logo 
a viac sa dozviete z ich webu
www.kd-podlavice.webnode.sk
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   ZŠ J.G.Tajovského v Podlaviciach oslávi 
v tomto školskom roku 160 ročné jubileum. 
Vôbec však nepripomína vetchú, chátrajúcu 
starenku,  práve naopak. Je stále krajšia, 
modernejšia, flexibilnejšia, vždy  čulá, plná 
t v o r i v é h o r u c h u . V r á m c i s v o j h o 
rozvojového programu plní okrem hlavnej 
výchovno – vzdelávacej funkcie aj ďalšie 
ciele. 

   Jedným s dlhodobých strategických cieľov 
školy  je zabezpečiť, aby  sa stala funkčným 
centrom pre celoživotné vzdelávanie, 
kultúru, šport a spoločenské aktivity 
miestnej komunity Podlavíc a Skubína. 
Pri plnení tohto cieľa otvorila škola svoje 
p r i e s t o r y  m a t e r s k ým š k ô l k a m 
v Podlaviciach a v Skubíne, dôchodcom 
z OZ Dúbrava, športujúcim a cvičiacim 
obyvateľom sídliska, vedúcim záujmových 
krúžkov  z CVČ a ŠK Dukla, študentom 
z UMB. Zamestnanci ZŠ so svojimi 
partnermi každoročne úspešne organizujú 
aktivity  a podujatia, ktorých cieľom je 
zapojiť čo najviac obyvateľov  komunity  do 
školského ž ivota.  Sú to slávnostné 
akadémie, rodičovské plesy, zber papiera, 
Deň rodiny, triedne besiedky atd. 

  V školskom roku 2012/2013 sa ZŠ 
J.G.Tajovského podarilo zorganizovať zatiaľ 
najmasovejš ie podujatie športového 
charakteru 

 
Bežia celé Podlavice. Celé podujatie malo 
svoju históriu. Inšpiráciou sa stal Svetový 
deň behu, keď na celom svete vyjdú do ulíc 

ľudia v botaskách, aby  urobili niečo pre 
svoje zdravie a možno aj nejaký  rekord. 
Škola organizovala v predchádzajúcich 
rokoch toto podujatie v priestoroch 
telocvične. Zúčastňovali sa ho všetci žiaci, 
učitelia, nepedagogickí zamestnanci, 
detičky  s MŠ,  policajti i dôchodcovia. 
Pretože akcia mala vždy  pozitívny  ohlas, 
vedenie ZŠ sa rozhodlo dať mu masový 
charakter a vytiahnuť ho z telocvične na 
sídlisko.7.  júna 2013 vládol na podlavickom 
sídlisku už od rána čulý  ruch. Žiaci ZŠ so 
svojimi učiteľkami vymedzovali bežecké 
dráhy, pr ipravoval i s tanoviská pre 
netradičné športy, ochutnávky  zdravej 
výživy, odmeny  pre všetkých účastníkov. 
Podlavičanov, ktorí si nestihli prečítať 
plagáty  a pútače,  pritiahla do okien hudba 
z reproduktorov.

O 9.00 hod. odštartovali podujatie slovom 
i čestným bežeckým kolom riaditeľ školy, 
pozvaní hostia a zástupcovia  Mesta 
Banská Bystrica. K úspechu akcie pomohlo 
d o b r é p o č a s i e , v ý b o r n á n á l a d a 
a samozrejme všetci dobrovoľníci, ktorí boli 
ochotní postaviť sa na štartovaciu čiaru. 
Svoju „míľu“ zabehlo dohromady  1040 
bežcov, ktorí spolu nabehali 100,36 km. 
Boli to: Žiaci ZŠ (261),  pedagogickí 
zames tnanc i ( 25 ) , nepedagog i ck í 
zamestnanci a členovia polície (5), detičky 
z MŠ Podlavice a Skubín  so svojimi pani 
učiteľkami(49),  pozvaní hostia (5), členovia 
OZ Dúbrava a iní dôchodcovia (17), 
oslovení okoloidúci (671).  Do akcie sa 
zapojilo viac žien (615) ako mužov (425).

Ú S P E Š N Á   J U B I L A N T K A
  Aj touto cestou sa chceme poďakovať 
všetkým účastníkom, ako aj sponzorom 
a s p o l u o r g a n i z á t o r o m z a p o m o c 
a spoluprácu. Veríme, že akcia inšpirovala 
niektorých k pravidelnému pohybu pre 
zdravie a nám sa podarí urobiť z nej 
každoročnú tradíciu.                                     

  Škola podporujúca zdravie, Škola dobrých 
skutkov, Škola, ktorej to myslí, Zdravá 
škola...to všetko sú tituly, ktorými sa hrdí 
Základná škola Jozefa Gregora Tajovského 
v Banskej Bystrici. Skrýva sa za nimi 
mnoho úsi l ia a š túdia pedagógov, 
zaujímavé a podnetné  aktivity  žiakov, 
moderné metódy  vyučovania.   Na konci 
minulého školského roka pribudol k titulom 
ďalší - Škola priateľská k deťom, ktorý  nám 
udelil Slovenský výbor pre UNICEF.  

  Cieľom programu bolo vytvoriť v škole 
také prostredie, v ktorom sa každé dieťa  
cíti bezpečne, dobre a sebaisto, do ktorého 
chodí s radosťou. V centre záujmu sú 
práva dieťaťa. Participácia,  rešpekt 
a zodpovednosť sú kľúčové, celoškolský 
prístup je podmienkou. Škola priateľská 
k deťom nielen učí o právach dieťaťa, ale 
ich aj žije.  Sú rozpracované v 7 krokoch-
kritériách,  ktoré bolo potrebné splniť, aby 
ZŠ titul Škola priateľská k deťom získala. 
Jedným z nich je aj aktívne fungujúci 
Žiacky  parlament ako participujúci subjekt 
na chode školy  , ďalej školenie pre 
pedagógov, in formácie pre ž iakov 
o možnostiach využívania Linky  detskej 
istoty,  rešpektovanie práv  dieťaťa ako 
súčasť Školského vzdelávacieho programu. 

   Naši žiaci sa úspešne zapojili do aktivít : 
Týždeň modrého gombíka, Školy  pre 
Afriku, Priatelia detí UNICEF, interaktívne 
stretnutie  s Junior ambasádorom UNICEF 
Slovenska.  Garantom aktivít  v škole bola 
PeadDr. M.  Pitschmannová, ktorá všetky 
podujatia iniciovala. Škola priateľská 
k d e ťo m n á s n a uč i l a a k t í v n e jš i e 
spolupracovať,  viac využívať  svoj 
potenciál, pochopiť život detí,  pre ktoré nie 
je samozrejmosťou čistá voda či dostatok 
jedla. A vzbudila v nás nadšenie a snahu  
robiť seba aj svet detí  lepším.

   Želáme si, aby  naša 160 ročná jubilantka 
i naďalej prosperovala, aby  jej brány 
opúšťali vzdelaní, vychovaní a citliví 
absolventi a aby  sa na dianí školy  podieľalo 
stále viac občanov Podlavíc a Skubína.

     Mgr. Iveta Dlhošová     PaedDr. Miroslava Pitaschmannová

Zaznamenané bežecké NAJ...
Najstaršia účastníčka 88 rokov
Najstarší účastník 67 rokov

Najmladší účastník 3 mesiace (v rodičovskom náručí)

Najprekvapivejší účastník štvormesačný  budúci človiečik v maminkinom 
brušku

Najväčšia úcta pán na invalidnom vozíku

Najslávnejší účastníci športovci ŠK Dukla 
Martina Hrašnová, Janka Gereková, 
Anton Kučmín, Dušan  Majdán

Najprosenejší účastník vodič MHD č. 34

Najvernejší účastníci psíkovia so svojimi majiteľmi

Najprekvapenejšia účastníčka cudzinka žiadjúca foto z akcie

Najvytrvalejší účastník pán Ivanič (rodič), odbehol 4 kolá, keď viazla štafeta
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	  	  	  	  	  Tabuľka	  V.ligy	  skupiny	  C	  mužov	  
po	  jesennej	  čas*	  	  Futbalového	  ročníka	  2013/2014

Jarná	  časť	  ročníka	  začne	  23.3.2014.

  V piatok 5. októbra 2013  sa zúčastnili naši 
členovia na olympiáde seniorov  v rámci 
ďalšieho ročníka AES, kde sa im celko dobre 
darilo a získali niekoľko ocenenní v jednotlivých 
športových disciplínach.

Kohútová Zuzana 
1 zlatá medaila  - beh na 40 m - kategória 
seniora ženy nad 70 rokov
1 zlatá medaila - kolky  -  ženy nad 70 rokov 
1 bronzová medaila - hod loptou - ženy nad 70 
rokov
 
Vesel Ján
1 strieborná medaila - kolky - kategória seniora 
muži do 70 rokov
1 bronzová medaila - beh na 40 m - muži do 70 
rokov
1 bronzová medaila - hod loptou -  muži do 70 
rokov
 
Oboňová Katarína
1 zlatá medaila - hod loptou - kategória seniora 
ženy do 70 rokov
 
Krnáčová Marta
1 bronzová medaila - kolky -kategória seniora 
ženy do 70 rokov
 
Švec Ivan
1 zlatá medaila - kolky - kategória seniora muži 
nad 70 rokov
 
Necpalová Anna
vecná cena - tombola podľa štartovných čísiel 
zúčastnených seniorov na Olympiáde

Malé jubileum urbárskeho 
pozemkového

spoločenstva Podlavice

   Dňa 20.júla 2013 oslávila bývalá urbárska 
spoločnosť Podlavice  piate výročie svojho 
života po vzkriesení a znovuzrodení v obrodných 
pomeroch modernej doby,  už pod novým  
menom  „Urbárske pozemkové spoločenstvo 
Podlavice“. Krstný list vystavil bývalý Lesný úrad 
v Banskej Bystrici zaregistrovaním spoločenstva. 
      Ako rodičia boli uvedení    Ing.  Ján Hudec 
a Anna Kánová (povolaním: predseda 
spoločenstva a pokladníčka). Krstným otcom sa 
stal  Ing. Jozef Schenk (v súčasnej dobe 
podpredseda spoločenstva).
    Sviatosť birmovania prebehla krátko po krste 
pridelením identifikačného čísla organizácie pred 
štatistickým úradom v Banskej Bystrici. 
Občiansky peukaz tohto ešte stále mladého 
s t vo ren ia bo l nah radený osvedčen ím 
o registráci i a pr idelením  daňového 
identifikačného čísla.
   
   Spoločenstvo k dnešnému dňu tvorí 385 
členov. Poľnohospodárske a lesné nehnuteľnosti 
sú evidované na listoch vlastníctva č. 6270 v k.ú. 
Banská Bystrica, č. 2441, 2426, 2414 a 2773 
v k.ú. Podlavice, č. 1020 a 1533 v k.ú, Riečka, č. 
1654, 1598, 546, 1034 a 1619 v k.ú. Tajov a č. 
4139 v k.ú.  Radvaň.  Celková  výmera 
pozemkov vo vlastníctve členov spoločenstva 
činí cca 222 ha.     Z toho obhospodarujeme 180 
h a l e s n ý c h p o r a s t o v, o s t a t n é t v o r í 
poľnohospodárska pôda a ostatné plochy (lom 
Kyncľová, škvárové ihrisko Laskomer, cesty, 
elektrovody a iné plochy). V lome Kyncľová 
pokračuje doťažba hlbinným spôsobom a najmä 
technická časť rekultivácie – zásyp jám 
vhodným násypovým materiálom. V lesných 
porastoch sa ťaží priemerne 1.000 m3 dreva 
ročne.  Za slušné správanie tohto 5 ročného 
stvorenia je zodpovedný výbor v zložení : Ing. 
Ján Hudec, Ing. Jozef Schenk, Anna Kánová, 
Juraj Kohút a Ivan Dobrík.
  
  O morálny kódex sa stará dozorná rada 
v zložení : RNDr. Ján Dlhoš, Juraj Murgaš 
a Dušan Lupták.
 
 Z povestných troch grošov sa najmenší groš 
používa na prevádzkové náklady spoločenstva, 
stredný groš slúži na technické zabezpečenie 
a najväčší groš sa využíva na výplatu podielov – 
dividend členov spoločenstva (za 5 rokov 
stvorenia vyprodukovalo na dividendy 66.600 €). 
     Do ďalších rokov života želáme tomuto 5 
ročnému stvoreniu veľa úspechov pracovných aj 
rodinných, úspešné zvládnutie úskalí nového 
z á k o n a č . 9 7 / 2 0 1 3 o P o z e m k o v ý c h 
spoločenstvách.
  Narodeniny oslávime každoročne na výročnej 
schôdz i , men iny na c ibu ľove j zábave 
v kultúrnom dome Podlavice. Tešíme sa na 
každý nový prírastok do rodiny, najmä na 
základe prejednania novoobjaveného majetku 
po našich pôvodných „mário-tereziánskych“ 
predkoch, ktorých máme ešte na niektorých 
listoch vlastníctva evidovaných.   
     

     
                     Kultúrny referent UPS  

Členovia klubu DÚBRAVA

súťažili	  	   	  	  	  V tomto roku uplynulo 68 rokov od tragických 
udalostí na  Kališti. Nemeckí vojaci 18. marca 
1945 osadu v Starohorských vrchoch pri 
B.Bystrici v ranných hodinách prepadli a vypálili. 
Zavraždili 46 ľudí a zlikvidovali  36 domov. 
Napriek tomu, že po vojne už Kalište, ako jedinú  
z vypálených obcí neobnovili, ôsmykrát sa stala 
dejiskom Stretnutia generácií.  Spomienkové 
stretnutie sa konalo 17. augusta 2013. Záštitu 
n a d p o d u j a t í m p r e v z a l p r e d s e d a 
Banskobystrického samosprávneho kraja a 
europoslanec Vladimír Maňka.      
        Tohtoročná pietna spomienka sa konala za 
účasti predsedu vlády SR Roberta Fica, 
podpredsedníčky NR SR Jany Laššákovej, 
členov vlády SR , štátnych tajomníkov, zástupcu 
kancelár ie prez identa SR , zástupcov 
Ministerstva obrany, veliteľa vzdušných síl a 
mnohých ďalších. Zo zahraničných delegácií 
nechýbal i zástupcovia Českého zväzu 
bojovníkov za slobodu, Československej obce 
legionárskej, Pamätníka Lidice a pán Arieh Klein 
z Izraela. Prítomní boli aj starostovia obcí 
vypálených obcí, ako aj delegácie odbojárov a 
sympatizantov z rôznych kútov Slovenska. 
Nechýbali ani priami účastníci SNP . Pietny akt 
sa začal pobožnosťou pri pamätníku obetiam 
Kališťa.  Po položení vencov sa prítomným 
prihovoril prdseda vlády SR Robert Fico. Vo 
svojom príhovore zdôraznil veľkú úlohu 
obyvateľov obcí a osád , ktorí pomáhali počas 
povstania. Bez ich odhodlania a pomoci by SNP 
nebolo také úspešné a nevytvorilo by základný 
predpoklad pre vznik SR.
      Atmosféru na tomto podujatí umocňovalo 
účinkovanie vojenského súboru Golian z 
B.Bystrice, ako aj bohatý kultúrny program 
hudobných skupín, folklór detí a detských 
spevokolov. Tak ako v predchádzajúcich rokoch, 
aj teraz sa  na  Kališti zišlo v krásnom prírodnom 
prostredí za slnečného počasia, viac ako 
dvetisíc účastníkov, medzi ktorými bolo 
štyridsaťdva zástupcov našej ZO SZPB v 
Podlaviciach.

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
D.Uhliar	  	  	  	  predseda	  ZO

Kalište 
 stretnutie generácií
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